
ZAPISNIK 

 sa 33. sjednice Administrativnog odbora Skupštine Crne Gore 25. saziva 

održane 2. aprila 2014. godine 

 

 

     Sjednica je počela u 10 sati i 30 minuta. 

     Predsjedavao je Radivoje Lala Nikčević, predsjednik Odbora. 

     Sjednici su prisustvovali: doc. dr Branka Bošnjak, Milorad Vuletić, Marta Šćepanović, Radovan 

Obradović, Rifat Rastoder, Kemal Zoronjić, Emilo Labudović, Milutin Đukanović, mr Aleksandar 

Damjanović, Azra Jasavić i Srđan Perić, članovi Odbora.   

     Sjednici nije prisustvovao Saša Pešić, član Odbora koji je najavili svoje odsustvo sa sjednice, zbog 

ranije preuzetih obaveza. 

     Sjednici su prisustvovale: Ljilana Miljanić, samostalna savjetnica II, Mirjana Marović i Alma Jašarović, 

volonterke u Odboru. 

     Rad sjednice pratili su akreditovani novinari. 

 

      Za sjednicu je utvrđen sljedeći 

 

 

DNEVNI RED: 

                  1. Utvrđivanje Predloga odluke o imenovanju Opštinske izborne komisije Gusinje;  

                  2. Utvrđivanje Predloga odluke o izboru jednog člana Upravnog odbora Fonda za zaštitu i 

ostvarivanja manjinskih prava; i 

                  3. Tekuća pitanja:  

                                   - Dopis Ministarstva finansija, broj 00-63-14/14-67 od 28. marta 2014. godine, 

                                   - Informacija o donijetim rješenjima iz nadležnosti Odbora. 

 

 

 

Prva tačka: UTVRĐIVANJE PREDLOGA ODLUKE O IMENOVANJU OPŠTINSKE IZBORNE  

                    KOMISIJE GUSINJE 

 

       Predsjednik Odbora Radivoje Nikčević, podsjetio je članove Odbora, da je Zakonom o izmjenama i 

dopunama Zakona o teritorijalnoj organizaciji Crne Gore, koji je stupio na snagu 22. marta 2014. godine,  

formirana nova opština Gusinje i da je shodno tome na Administrativnom odboru, obaveza formiranja 

Opštinske izborne komisije za Gusinje. Podsjetio je takođe, da je s tim u vezi, Odbor  odlučio da dostavi 

poziv političkim partijama koje imaju pravo da predlažu kandidate za sastav Opštinske izborne komisije 

Gusinje.  

     Administrativni odbor Skupštine Crne Gore je shodno odredbama Zakona o teritorijalnoj organizaciji 

Crne Gore i Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o izboru odbornika i poslanika, na prethodnoj 32. 



sjednici, utvrdio da pravo za predlaganje kandidata za sastav Opštinske izborne komisije Gusinje, imaju 

sljedeće partije, odnosno koalicione liste:  

     

          1. Koalicija Demokratska partija socijalista – Socijaldemokratska partija predlažu kandidata za 

predsjednika, zamjenika predsjednika, člana i zamjenika člana Komisije; 

     - Demokratska partija socijalista predložila je Hasima Radončića za predsjednika OIK-a Gusinje (uredna 

dokumentacija)  i  Medinu Hot (bez dokumentacije) za zamjenika predsjednika OIK-a Gusinje; 

     - Socijaldemokratska partija predložila je za sastav OIK-a Gusinje: Sadiju Nukovića, za člana OIK-a 

Gusinje (potpuna dokumentacija- sa potvrdom o biračkom pravu Opština Plav), i Dževata Feratovića za 

zamjenika člana OIK-a Gusinje (uredna dokumentacija). 

        2. Demokratska unija Albanaca predlaže kandidata za člana i zamjenika člana Komisije; 

    Demokratska unija Albanaca predlaže Ragipa Gočaja za člana OIK-a Gusinje (potpuna dokumentacija- 

sa potvrdom o biračkom pravu Opština Plav), i Dedušaj Sefedina, za zamjenika člana OIK-a Gusinje (nije 

uredna dokumentacija- dipl. ekonomista sa potvrdom o biračkom pravu Opština Plav).  

        3. Bošnjačka stranka predlaže kandidata za sekretara Komisije, člana i zamjenika člana Komisije; 

    Bošnjačka stranka predlaže Merimu Balić, za sekretara OIK-a Gusinje (uredna dokumentacija), Demira 

Bajrovića, za člana (uredna dokumentacija), Asminu Omeragić za zamjenika člana OIK-a Gusinje (nije 

uredna dokumentacija- prof. sociologije). 

        4. Socijalistička narodna partija predlaže kandidata za člana i zamjenika člana Komisije. 

    Socijalistička narodna partija predlaže Dašić Radojka za člana OIK-a Gusinje (uredna dokumentacija), i 

Đukić Slađanu zamjenika člana OIK-a Gusinje (nije uredna dokumentacija- viša turistička- nije dostavljena 

diploma, i  potvrda o biračkom pravu Opštine Plav, nema izjave o prihvatanju kandidature). 

U raspravi nakon uvodnog izlaganja učestvovali su: Radivoje Lala Nikčević, predsjednik Odbora, Rifat 

Rastoder, Emilo Labudović, Milutin Đukanović i mr Aleksandar Damjanović, članovi Odbora. 

 

     Rifat Rastoder, član Odbora, je u svom obraćanju istakao da bi Opštinsku izbornu komisiju Gusinje, 

trebale činiti i parlamentarne stranke: Demokratski savez i Partija za Gusinje na lokalnom nivou, čijih 

predstavnika nema u predlogu, da su to relevantne partije u Gusinju i da bi svakako morale  biti zastupljene 

u sastav Opštinske izborne komisije Gusinje. Zato, smatra poslanik Rastoder, mjesto sekretara i člana OIK, 

treba ustupiti  jednoj, po broju najjačih partija – u ovom slučaju Partiji za Gusinje, ili ako ne drugačije, za 

zamjenika predsjednika OIK-a, trebalo  bi imenovati nekog iz Partije za Gusinje, kako bi na adekvatan 

način svaka od parlamentarnih stranaka bila zastupljena u Opštinskoj izbornoj komisiji Gusinja. Smatra 

takođe, da je ovaj predlog u skladu sa zakonom, posebno što je Partija za Gusinje opoziciona partija i ima  

više odbornika od Demokratske unije Albanaca i Demokratskog saveza. 



     Predsjednik Odbora Radivoje Nikčević, podsjetio je da su i Partija za Gusinje i Demokratska unija 

Albanaca, predložile kandidate (sa urednom dokumentacijom) za članove i zamjenike članova za sastav 

Opštinske izborne komisije Gusinje. Podsjetio je i da je dilema koju je Odbor imao vezano za primjenu 

Zakona o teritorijalnoj organizaciji Crne Gore i primjenu Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o 

teritorijalnoj organizaciji Crne Gore, vezano za njihovu primjenu kod predlaganja kandidata za sastav 

Opštinske izborne komisije Gusinje, otklonjena dogovorom, da se u ovom postupku primjenjuje Zakon o 

izmjenama i dopunama Zakona o izboru odbornika i poslanika, koji je stupio na snagu 22. marta 2014. 

godine, a shodno važećim pravilima i volji građana na dan konstituisanja. Shodno tome u sastav Opštinske 

izborne komisije Gusinje, treba izabrati samo one predložene kandidate koji ispunjavaju uslove utvrđene 

Zakonom o izboru odbornika i poslanika, odnosno kandidate iz reda kandidata koje predlože političke 

partije, odnosno izborne liste, koje imaju odbornike u skupštini opštine kod koje dolazi do teritorijalne 

promjene i koje ispunjavaju uslove da predlože predstavnike u stalni sastav novoformirane Opštinske 

izborne komisije Gusinja, saopštio je na kraju izlaganja predsjednik Odbora. 

     Milutin Đukanović, član Odbora, je u svom obraćanju  istakao  da smatra da predsjednik OIK-a, mora biti 

izabran iz reda vladajuće koalicije, a sekretar OIK-a, koji je trenutno u Opšinskoj izbornoj komisiji bez prava 

glasa, mora biti biran iz reda opozicionih stranaka. 

    Mr Aleksandar Damjanović, član Odbora, smatra da je sasvim jasno ko su budući članovi Opštinske 

izborne komisije. Postoji prostor da se za zamjenika predlože kandidati iz Partije za Gusinje, ili da 

Bošnjačka stranka ustupi mjesto sekretara, ali da se o tim mogućnostima treba dogovoriti u Klubovima 

partija. 

    Emilo Labudović, član Odbora, smatra da  se zakon mora ispoštovati do kraja. Ako su napravljene kakve 

nepravde treba ih ispraviti i uskladiti sa stanjem na terenu, ali svaki predlog mora biti pravno utemeljen, te 

da dogovori opunomoćenih predstavnika stranaka, mimo zakona u smislu presedana, mogu kasnije 

prouzrokovati ozbiljne pravne probleme. Zato smatra poslanik Labudović, mora se utvrditi Predlog liste za 

Opštinsku izbornu komisiju Gusinja, shodno Zakonu o izmjenama i dopunama Zakona o teritorijalnoj 

organizaciji Crne Gore.   

    Nakon okončane rasprave, Odbor je na osnovu člana 39 Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o 

teritorijalnoj organizaciji Crne Gore, utvrdio Predlog odluke o imenovanju Opštinske izborne komisije 

Gusinje. Odbor je predložio Skupštini (ukupno je glasalo dvanaest članova Odbora – jedanaest “za” 

Radivoje Lala Nikčević, predsjednik Odbora, doc. dr Branka Bošnjak, Milorad Vuletić, Marta Šćepanović, 

Radovan Obradović, Kemal Zoronjić, Emilo Labudović, Milutin Đukanović, mr Aleksandar Damjanović, Azra 

Jasavić i Srđan Perić, članovi Odbora, i jedan  “protiv”  Rifat Rastoder ), da se u Opštinsku izbornu komisiju 

Gusinja imenuju:  

-  za predsjednika Komisije, Hasim Radončić; za sekretara Komisije, Merima Balić;  

- za članove i zamjenike članova Komisije: Sadija Nuković, za člana, Dževat Feratović, za zamjenika 

člana, Ragip Gočaj, za člana, Demir Bajrović, za člana i Radojko Dašić, za člana.  

 



     Odbor je takođe konstatovao da predlozi za zamjenika predsjednika i zamjenike članova Komisije, 

nijesu dostavljeni u skladu sa odredbama Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o teritorijalnoj 

organizaciji Crne Gore, pa  nijesu predloženi u sastav Opštinske izborne komisije Gusinje. 

 

Druga tačka: UTVRĐIVANJE PREDLOGA ODLUKE O IZBORU JEDNOG ČLANA UPRAVNOG  

                    ODBORA FONDA ZA ZAŠTITU I OSTVARIVANJE MANJINSKIH PRAVA  

 

       Predsjednik Odbora, Radivoje Nikčević, je u svom uvodnom izlaganju, podsjetio da je Srpski nacionalni 

savjet dostavio Odboru dopis, broj 00-63-14/14-63 od 24. marta 2014. godine, u kome ga obavještava da je 

nakon višemjesečnog osporavanja regularnosti Elektorske skupštine za izbor Drugog saziva Srpskog 

nacionalnog savjeta, isti konstituisan i registrovan kod Ministarstva za ljudska i manjinska prava u skladu sa 

Zakonom, a da je za predsjednika Srpskog nacionalnog savjeta, koji je ujedno i ovlašćeno lice za 

zastupanje i predstavljanje Srpskog nacionalnog savjeta, izabran  dr Momčilo Vuksanović, koji će po tom 

osnovu Srpski nacionalni savjet predstavljati u Upravnom odboru Fonda za zaštitu i ostvarivanje manjinskih 

prava. 

     U raspravi koja je uslijedila učestvovali su: Radivoje Nikčević, predsjednik Odbora, Rifat Rastoder, Emilo 

Labudović, Milutin Đukanović i mr Aleksandar Damjanović, članovi Odbora.  

 

     Milutin Đukanović, član Odbora, je u svom obraćanju saopštio da mu je poznato svo dešavanje vezano 

za konstituisanje Srpskog nacionalnog savjeta, i da je za Novu srpsku demokratiju, neprihvatljivo da Srbi 

budu manjina u Crnoj Gori. U toku konstituisanja, ističe poslanik Đukanović, Srpski nacionalni savjet je 

brojao 138 elektora, a zakon predviđa da bi skupština bila legitimna, sjednici mora  prisustvovati više od 2/3 

elektora. Prema saznanju i čistoj matematici u toku konstituisanja Srpskog nacionalni savjeta na sjednici  

nije bilo više od 2/3 elektora potrebnih da bi se skupština smatrala legitimnom, kako je to zakonom 

utvrđeno. Smatra takođe, da se u ovom slučaju ne radi o sudskoj ingerenciji u odlučivanju o konstituisanju 

Srpskog nacionalnog savjeta, već da je riječ isključivo o matematičkom rezultatu, i da se shodno tome 

treba zatražiti dodatno tumačenje Ministarstva za ljudska i manjinska prava koji ranije nije prihvatilo 

regularnost Elektorske skupštine za izbor Drugog saziva Srpskog nacionalnog savjeta. Međutim, ističe 

poslanik Đukanović, Upravni sud je poništio takvo Rješenje Ministarstva i konstatovao regularnosti 

Elektorske skupštine za izbor Drugog saziva Srpskog nacionalnog savjeta, što po njegovom uvjerenju nije 

tačno. Kao član Odbora, zahtjeva da se Odboru dostavi kompletna dokumentacija elektora, jer postoje 

sumnje da je Srpski nacionalni savjet na sjednici uopšte brojao 138 elektora potrebnih za regularnosti 

Elektorske skupštine, s obzirom da svakog elektora mora da podrži 138 potpisa glasača, što bi značilo da 

članovi imaju 13 800  glasača, što je apsurd, jer je Srpski nacionalni savjet kao politička opcija na izborima 

dobila ukupno 2000 glasova. Sasvim je jasno, rekao je u nastavku poslanik Đukanović, da se radi o 

falsifikovanju potpisa elektora za konstituisanje Srpskog nacionalnog savjeta. Smatra takođe, da je 

obaveza Administrativnog odbora, da prekine sa takvom praksom i da je potrebno formirti komisiju  

Administrativnog odbora, kao što  je to učinjeno za izbor članova Savjeta RTCG, koja će utvrditi validnost  

dokumentacije, jer je jasno da se u ovom slučaju radi o očiglednim neregularnostima. 

     Mr Aleksandar Damjanović, član Odbora, podsjeća da je Odboru dostavljeno Rješenje Ministarstva za 

ljudska i manjinska prava, o upisu u evidenciji Srpskog nacionalnog savjeta u skladu sa zakonom i da bi  



shodno tome Odbor trebao da utvrdi Predlog odluke. Podsjeća takođe, da kada je na dnevnom redu 

Odbora bila rasprava oko utvrđivanja kandidata ostalih  nacionalnih savjeta, koji će bit zastupljeni u 

Upravnom odboru Fonda za zaštitu i ostvarivanje manjinskih prava, pozivalo se na Rješenja koja su tada 

dostavljena  od strane Ministarstva za ljudska i manjinska prava i na osnovu kojih su utvrđivani kandidati za 

članove Upravnog odbora Fonda za zaštitu i ostvarivanje manjinskih prava. Nema razloga da se sada izlazi 

iz zakonom utvrđenog okvira, smatra poslanik Damjanović, i da je shodno tome potrebno da se i u ovom 

slučaju utvrdi Predlog odluke na način kako je to do sada rađeno, a u slučaju potrebe otvori raspravu na 

plenumu, zaključuje na kraju poslanik Damjanović. 

     Emilo Labudović, član Odbora, je obraćajući se  članovima Odbora zahtjevao  da se ova tačka dnevnog 

reda odloži iz razloga: što ne želi da se sjednica Odbora pretvara u sudnicu i da članovi Odbora utvrđuju 

relevantnost podataka koji su im dostavljeni i da i pod uslovom da vjeruje u ispravnost rješenja koje je 

donešeno o čemu ima svoj politički stav na koji uostalom ima pravo, ima obavezu kao poslanik da poštuje 

zakon. Zato ističe poslanik Labudović, potrebno je dodatno tumačenje Ministarstva za ljudska i manjinska 

prava, i to u smislu u kom je svojstvu Srpski nacionalni savjet registrovan kod Ministarstva? -  ako je 

registrovan kao nacionalni savjet to je prihvatljivo, jer se nikom, nijednom narodu u Crnoj Gori, ne može 

osporiti pravo da se organizuje, da formira svoje kulturne i ostale institucije, ali ako je registrovan kao 

manjinski savjet krši se zakon koji je propisao da opusa manjinskih prava mogu imati samo predstavnici 

onih naroda koji u ukupnom broju građana Crne Gore ne prelaze 16% građana. Koliko je poznato, uprkos 

svim naporima, Srba je u Crnoj Gori oko 30%, ističe poslanik Labudović i shodno tome zahtjeva da mu se 

objasni da li je Srpski nacionalni savjet, formiran na osnovu propisa i pravila koja važe za manjinske 

savjete? Ako je Srpski nacionalni savjet formiran na osnovu prava koja pripadaju manjinskim narodima 

onda je prekršen i zloupotrijebljen zakon ali ako je formiran kao nacionalni savjet onda nema mjesta za 

njega u ovoj priči, saopštio je na kraju svog izlaganja poslanik Labudović, istovremeno  zahtevajući podršku 

članova Odbora, da Ministarstvo za ljudska i manjinska prava objasni Odboru karakter Srpskog 

nacionalnog savjeta, kako bi se znao način na koji je koncipiran (kao manjinski ili kao nacionalni savjet), s 

obzirom da jedan sa drugim ne mogu  koegzistirati. Ministarstvo mora dostavi svoje tumačenje istog, koje 

bi pomoglo da se članovi Odbora o istom odrede prilikom glasanja, saopštio je na kraju poslanik Labudović. 

     Mr Aleksandar Damjanović, je u ponovnom obraćanju članovima Odbora, konstatovao da postoje dva 

predloga: predlog za odlaganje utvrđivanje predstavnika Srpskog nacionalnog savjeta i predlog za 

utvrđivanje predstavnika Srpskog nacionalnog savjeta, za zastupanje i predstavljanje Srpskog nacionalnog 

savjeta u Upravnom odboru Fonda za zaštitu i ostvarivanje manjinskih prava, i zamolio članove Odbora da 

se  izjasne o ovim predlozima. 

     Rifat Rastoder, član Odbora, smatra da ukoliko se zaista želi biti principijelno, zakon se neće tumačiti 

kako kada i kome odgovara, da je u ovom slučaju sve potpuno jasno i da je potrebno izjasniti se, bez obzira 

na to što je potpuno jasno da ovdje nije riječ o  pravu nacionalnih manjina, već o manjinskim pravima, koja 

ima pravo da koristi svaka manjinska zajednica u Crnoj Gori u datim uslovima i datom trenutku. Pojedina 

od tih prava su ograničena kao što je izborno pravo, odnosno pravo na političku zastupljenost, koje je  

ograničeno svjesno politički, kompromisom i dogovorom, ali sva ostala prava nijesu, saopštio je na kraju 

izlaganja poslanik Rastoder. 

    Nakon okončane rasprave, predsjednik Odbora Radivoje Nikčević, predložio je da se o predlogu 

poslanika Labudovića, da Odbor odloži izjašnjavanje o Predlogu za člana Upravnog odbora Fonda za 



zaštitu i ostvarivanje manjinskih prava, Srpskog nacionalnog savjeta, do dobijanja dodatnog mišljenja 

Ministarstva za ljudska i manjinska prava o statusu registrovanog Srpskog nacionalnog savjeta, i Predlogu 

da se utvrdi Predlog odluke o izboru jednog člana Upravnog odbora Fonda za zaštitu i ostvarivanje 

manjinskih prava iz reda konstituisanog Srpskog nacionalnog savjeta, članovi Odbora izjasne pojedinačno,  

putem glasanja. 

      Odbor većinom glasova (ukupno je glasalo jedanaest članova Odbora – tri “za” doc. dr Branka Bošnjak, 

zamjenica predsjednika Odbora, Emilo Labudović, Milutin Đukanović, sedam “protiv” Radivoje Lala 

Nikčević, predsjednik Odbora, Milorad Vuletić, Marta Šćepanović, Radovan Obradović, Kemal Zoronjić, 

Rifat Rastoder i mr Aleksandar Damjanović, članovi Odbora, i dva “uzdržani” - Azra Jasavić i Srđan Perić, 

članovi Odbora), nije prihvatio predlog poslanika Emila Labudovića, da se odloži izjašnjavanje povodom 

ove tačka dnevnog reda uz zahtjev da se od Ministarstva za ljudska i manjinska prava, zatraži mišljenje.     

     Odbor je većinom glasova (ukupno je glasalo 11 članova Odbora – sedam “za” Radivoje Lala Nikčević, 

predsjednik Odbora, Milorad Vuletić, Marta Šćepanović, Radovan Obradović, Kemal Zoronjić, Rifat 

Rastoder i mr Aleksandar Damjanović, članovi Odbora, dva “protiv”, Emilo Labudović i Milutin Đukanović 

članova Odbora, i tri “uzdržana” - doc. dr Branka Bošnjak, zamjenica predsjednika Odbora, Azra Jasavić i 

Srđan Perić, članovi Odbora), utvrdio Predlog odluke o izboru jednog člana Upravnog odbora Fonda za 

zaštitu i ostvarivanje manjinskih prava iz reda konstituisanog Srpskog nacionalnog savjeta, kojim se za 

člana Upravnog odbora predlaže dr Momčilo Vuksanović.  

 

Treća tačka: TEKUĆA PITANJA  

           - DOPIS MINISTARSTVA FINANSIJA, BROJ 00-63-14/14-67 OD 28. MARTA 2014. GODINE;  

           - INFORMACIJA O DONIJETIM RJEŠENJIMA IZ NADLEŽNOSTI ODBORA 

 

       U okviru ove tačke dnevnog reda, Odbor se upoznao sa dostavljenim Dopisom, Ministarstva finansija 

broj 00-63-14/14-63 od 24. marta 2014. godine, u vezi sa dostavljenim im aktom predsjednika Savjeta 

Agencije za zaštitu ličnih podataka i slobodan pristup informacijama, radi davanja mišljenja o realizaciji 

zarade za januar mjesec 2014. godine, za zaposlenu Maju Žunjić-Mitrović.  

Odbor se u odnosu na isti izjasnio nenadležnim za rješavanje nastale pravne situacije. 

 

 

      Sjednica je završena u 11 sati i 15 minuta. 

 

Broj 00-63-14/14-68/2 

Podgorica, 4.jun 2014. godine. 

 

 

SEKRETARKA ODBORA                                                                                  PREDSJEDNIK ODBORA 

      Goranka Vučinić                                                                                           Radivoje Lala Nikčević 

 


